
INFORMAČNÍ ZPRAVODAJ
Obecního úřadu sloučených obcí

Vavřinec - Veselice - Suchdol - Nové Dvory
  Číslo 12                                                           prosinec 2000

Slovo úvodem

Vážení spoluobčané,

 den  po  svátku  sv.  Mikuláše,  který  již  pomalu  začíná  navozovat  i  nálady 
provázející  vánoční  svátky,  se  Vám  dostává  do  rukou  další  vydání  Informačního 
zpravodaje. 

Ne nadarmo se říká, že Vánoce jsou nejhezčí svátky v roce. Věřím, že i u těch 
letošních tomu tak bude. Nemůžu však nezmínit i jednu skutečnost. 

Letošní konec roku je ojedinělý. Končí století, ale především potom končí druhé 
tisíciletí.  Průměrný lidský život  je  oproti  druhému uvedenému časovému úseku jen 
kratičkou návštěvou planety Země. Proto si myslím, že je především na nás, jak si přes 
ty všechny nutné souvislosti uspořádáme alespoň tuto část roku. A uvědomme si, že 
záleží především na každém z nás, v jaké pohodě budou naši nejbližší, ale nejen oni.

Jedno tisíciletí končí, další začíná.
Dovolte mi proto při této příležitosti,  jménem obecního úřadu, Zastupitelstva 

obce Vavřinec a jménem svým, popřát Vám všem hezké prožití svátků vánočních. Do 
nového  roku  potom  především  pevné  zdraví,  tolik  potřebnou  rodinnou  pohodu, 
spokojenost a optimismus ke splnění všech novoročních předsevzetí. 

Miloslav Novotný, starosta obce  
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Nové Dvory  v     novém.  

Většina  občanů  jistě  zaregistrovala  informace  publikované  jak  v celostátním 
deníku MF Dnes, tak v regionálním periodiku Týden u nás, které kladně  komentují 
zdařilé dílo v místní části Nové Dvory – v části obce, běžně označované jako severní 
nástupiště do Moravského krasu, jejíž význam, měřeno stále  se zvyšujícím počtem 
turistů, každoročně roste.     

Následující řádky přibližují organizační a finanční zabezpečení této investiční 
akce od stadia úvah, přes schvalovací jednání na různých úrovních, až po kolaudaci dne 
28.11.2000.

První vážná diskuse na téma „Rekonstrukce místních komunikací v části obce 
Nové Dvory“   proběhla   dne 8.12.1999, v rámci  jednání  obecní rady  (dále jen rada) 
o vytyčení hlavních úkolů na rok 2000. Za účasti ing. arch. Holouše dne 17.1.2000 rada 
zúžila  okruh  hlavních  úkolů  s ohledem  na  možnosti  obecního  rozpočtu  a  reálnost 
získání  státní  dotace  z Programu  obnovy  venkova.  S  tímto  vědomím  se  rada  dne 
26.1.2000  rozhodla  doporučit  zastupitelstvu  obce  navýšení příjmové části rozpočtu 
o část prostředků, získaných z prodeje akcií energetických  společností na straně jedné 
a  navýšení  výdajové  části  rozpočtu  ve  stejné  výši  na  straně  druhé,  se  záměrem 
realizace výše uvedené rekonstrukce.

Zastupitelstvo obce dne 16.2.2000 potvrdilo tzv. evidenční listy akcí letošního 
roku  a  schválilo  rozpočtové  doporučení  rady  v  objemu  1  440  tis.  Kč.  Žádost  na 
Ministerstvo pro místní rozvoj  o dotování vytypovaných záměrů, s prioritou investice 
v Nových Dvorech, byla odeslána následující den.

Významným okamžikem, s ohledem na další vývoj událostí, byla výjezdní rada 
dne 26.4.2000, kdy po zvážení všech pro a proti rozhodla – rozšířit opravu komunikací 
o rekonstrukci osvětlení a rozhlasu. V souvislosti s tím uložila starostovi zajistit na obě 
akce jednoduchou projektovou dokumentaci, nezbytnou pro zahájení výběrového řízení 
na zhotovitele díla. Dne 25.5.2000 vyhodnotila rada nabídnutá možná řešení  osvětlení 
a  rozhodla  se  pro  finančně  nákladnější,  nicméně  z dlouhodobého  pohledu  pro 
ekonomičtější  řešení,  spočívající  v osazení  nových  světelných  bodů,  napájených 
zemními kabelovými rozvody,  o příkonu 36 W. Za zhotovitele stavby byla vybrána 
místní firma JOSEF HASOŇ – HASK ze Suchdolu, s nabídkovou cenou  270 tis. Kč.

Skutečně naplno se vše rozběhlo až při zasedání zastupitelstva dne 2.6.2000, 
kdy již bylo zřejmé, že dotace ve výši 200 tis. Kč z Programu obnovy venkova  byla 
naší obci potvrzena.

Následující  tři  měsíce  byly  charakteristické  mravenčí  snahou  o  vydání 
stavebního povolení,  s čímž souviselo řešení složitých majetkově – právních vztahů, 
získání potřebných vyjádření od dotčených orgánů státní správy a v neposlední řadě, 
vzhledem  k předpokládané  výši  investovaných  finančních  prostředků,  organizační 
zvládnutí výběrového řízení na zhotovitele díla. Z tohoto důvodu jmenovala rada dne 
19.7.2000 komisi pro tzv. otevírání obálek s nabídkami a následně pro jejich posouzení 
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a vyhodnocení s ohledem na zadávací podmínky, ve složení: členové rady a předsedové 
stavební a kontrolní komise.

Dne 10.8.2000 bylo obesláno výzvou k podání nabídky těchto 7 potenciálních 
partnerů:

• VODOSTAVING, s.r.o. Kunštát             

• Dopravní stavby Brno, s.r.o.

• Silnice Brno, spol. s r.o.

• KOREKT DIPS, spol. s r.o. 

• STRABAG ČR a.s. 

• Brněnské komunikace a.s.

• Vapis Blansko a.s.

Komise  pověřená  výběrem  nejvýhodnější  nabídky  doporučila  k podpisu,  po 
svém  jednání  dne  28.8.2000,  Smlouvu  o  dílo  s firmou  STRABAG  ČR  a.s., ve 
výši 1 305 tis. Kč. Rozdíl mezi nejnižší a nejvyšší nabídkou byl více jak 400 tis. Kč, při 
téměř stejných záručních podmínkách, avšak velmi odlišných referencích.

Výběrem   zhotovitele  rekonstrukce  místních  komunikací  v Nových Dvorech 
a dnem 24.9.2000, tj. dnem nabytí právní moci stavebního povolení na rekonstrukci 
rozhlasu  a  osvětlení,  byla  naplněna zdlouhavá,  mnohdy až úmorná  administrativní 
stránka hlavního úkolu obce Vavřinec v roce 2000.

Díky překvapivě příznivému počasí,  které  vydrželo  prakticky po celou dobu 
stavebních  prací,  se  podařilo  dokončit  celé  dílo  při  technologicky  vyhovujících 
podmínkách, byť firma STRABAG ČR a.s., Brno přebírala pomyslnou štafetu od firmy 
HASK až v prvním říjnovém týdnu.

Konečná cena byla dne 13.11.2000 odsouhlasena dodatkem ke Smlouvě o dílo 
na  částku  1  500  tis.  Kč.  Důvodem  cca  200  tis.  navýšení  je  rozdíl  ve  způsobu 
rekonstrukce úseku „ Lipová alej“, kdy dle zadávacích  podmínek  měly  být  odtěženy 
a zpevněny pouze metrové pruhy po obou stranách komunikace.  Toto řešení  se  po 
odkrytí vlastního podloží vozovky, s ohledem na  její  předpokládané zatížení, ukázalo 
jako  naprosto  nevyhovující  a  s ohledem  na  skutečnost,  že  u  méně  zatížených 
komunikací byl „kufr“ budován komplet nový,  i jako nesmyslné.

Avšak není cílem popisovat technické problémy,  které se vyskytly v průběhu 
stavby a způsoby jejich odstranění,  spíše je nutné připomenout  vstřícnost a ochotu 
zástupců obou  stavebních firem a většiny místních občanů, kteří  pochopili, že věci se 
dělají pro ně a ne proti nim. Že omezení v normálním  pohybu je jen dočasné, a že ty 
dva měsíce trpělivosti za to stály. V jarních měsících budou ještě provedeny parkové 
úpravy všech ploch dotčených rekonstrukcí, úpravy v osazení vodovodních uzávěrů, 
v součinnosti  se  Správou  CHKO  Moravský  kras  dobudování  nových  informačních 
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panelů,  postavení  nové  vývěsní  skříňky  a   dokončení  sportovního  hřiště  v lokalitě 
Včelín, které vzniklo přirozeně, navážením odtěženého materiálu v celkovém objemu 
více jak 700 m3.

Závěrečné poděkování   je nutné směřovat  v neposlední  řadě k Zastupitelstvu 
obce Vavřinec za to, že odsouhlasením této nemalé investice dalo jasně najevo vůli 
investovat  prostředky  tam,  kde  jsou  v danou  chvíli  nejvíce  potřeba,  že  dokázalo 
racionálně vyhodnotit priority a ve věcné a konstruktivní atmosféře umožnilo vytvoření 
díla, na které můžeme být všichni právem hrdí. 

Díky. 
                                               Ing. Josef Sedlák, místostarosta obce 

Z     jednání  obecní rady v     době od 16. 8. – 28.11.2000  

• Obecní rada vzala na vědomí informaci starosty obce o zahájení výběrového 
řízení  na zhotovitele opravy místních komunikací v Nových Dvorech.

• Obecní rada vzala na vědomí zprávu předsedkyně sociální komise o činnosti 
za uplynulé období a současně schválila p. Březinovou  do funkce pracovnice 
pro sociálně – právní ochranu dětí v obci.

• Obecní  rada  vzala  na  vědomí  informace  zástupce  TJ  Vavřinec  p.  Martina 
Vašíčka o organizačním,  materiálovém a finančním zabezpečení  chodu TJ. 
Rada upozornila na skutečnost, že z rozpočtované částky 55 tis. Kč, určené na 
sport a tělovýchovu, bylo doposud čerpáno pouze 4,5 tis. Kč.

• Obecní rada vzala na vědomí informaci starosty o jednáních ve věci odprodeje 
pozemku p.  Kolmačky ve  Veselici,  za účelem zbudování  nové autobusové 
zastávky. Stanovisko z posledního jednání – p. Kolmačka pozemek neprodá. 

• Obecní rada vzala na vědomí instrukci ke sčítání domů a obyvatel v roce 2001 
a schválila sčítací komisaře ve složení:  Vavřinec – p. Přikrylová, Veselice – 
p. Novotný, Suchdol – p. Svobodová, Nové Dvory – ing.Sedlák.

• Obecní rada schválila  Smlouvu o dílo s firmou STRABAG ČR a.s.,  vítěze 
výběrového  řízení   na  zhotovitele  prací  při  opravě  místních  komunikací 
v Nových Dvorech, ve výši 1 305 tis. Kč.

• Obecní rada schválila Smlouvu o dílo s firmou HASK s.r.o., pro rekonstrukci 
veřejného rozhlasu a  osvětlení v Nových Dvorech, ve výši 266 tis. Kč.

• Obecní rada vzala na vědomí informaci p. Svobodové  o konečném způsobu 
řešení ozelenění rekonstruované návsi v Suchdole a schválila   požadavek 25 
tis. Kč pro vlastní realizaci záměru.

• Obecní rada schválila požadavek OA Vavřinec na zakoupení 28 ks stromků za 
účelem jejich výsadby v lokalitě „ Ve Čtvrtích“.

• Obecní rada vzala na vědomí znalecký posudek na vavřinecké hasičské auto 
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T 805, ve výši 29,5 tis.  Kč a uložila starostovi  realizovat  jeho prodej v co 
nejkratším termínu.

• Obecní  rada   schválila  předložený  návrh  presentace  obce formou leporela 
a  dohodla  se  zpracovatelem  p.  Markem  Audym  jeho  obrazové  a  textové 
doplnění.

• Obecní rada uložila předsedům OA z jednotlivých částí obce zabezpečit  do 
konce listopadu projednání hlavních úkolů pro rok 2001. Doporučuje vycházet 
z již zpracovaných místních Programů na obnovu venkova.

• Obecní  rada souhlasila  z bezúplatným převodem vyhořelého  domku č.3  ve 
Vavřinci na obec a doporučuje zastupitelstvu tento záměr odsouhlasit.

• Obecní  rada  schválila  dodatky  ke  Smlouvám  o  dílo  v následující  konečné 
podobě: rekonstrukce komunikací v Nových Dvorech upravena z 1 305 tis Kč 
na 1 500 Kč z důvodu zvýšeného objemu prací oproti zadávacím podmínkám 
v úseku „ Lipová alej“ a navýšení při rekonstrukci osvětlení z 266 tis. Kč na 
275 tis. Kč z důvodu umístění jednoho světelného bodu navíc.

• Obecní  rada  odsouhlasila  rozsah  a  organizační  zabezpečení  inventarizace 
majetku obce v roce 2000 a v souvislosti s přechodem na podvojné účtování 
projednat s firmou Gordic možnosti  použitelnosti a   transformace současných 
dat  do nového systému. 

• Obecní  rada  vzala  na  vědomí   oznámení OkÚ Blansko o kontrole věcného 
a  finančního  využití  dotace  200  tis.  Kč,  poskytnuté  z  Programu  obnovy 
venkova, na akci rekonstrukce místních komunikací v Nových Dvorech.

• Obecní rada odsouhlasila projekt zalesnění vodárenské lokality „Býčí loučka“ 
ve Veselici  v hodnotě 8 tis. Kč, s cílem zlepšit parametry pitné vody.

• Obecní rada souhlasila s obnovením nedělního spoje N. Dvory – Sloup a zpět 
od 17.12.2000. Úhrada bude prováděna formou předplatných jízdenek, které si 
občané zakoupí v budově Obecního úřadu ve Vavřinci.

• Obecní  rada  uložila  starostovi  zabezpečit  na  nejbližší  zasedání  rady  účast 
finanční  poradkyně  JUDr.  Kolárové  z důvodu  informovanosti  o  aktuálním 
zhodnocení vložených finančních prostředků.

• Obecní  rada  vzala  na  vědomí  rozpočtové  opatření  č.1  a  rozpočtové 
provizórium,  zpracované  finanční  komisí,  a  doporučuje  oba  dokumenty 
zastupitelstvu obce ke  schválení.  

• Obecní rada vzala na vědomí Nařízení vlády č.  358/2000 Sb.,  o odměnách 
členů zastupitelstev obcí a uložila místostarostovi připravit návrh pro jednání 
zastupitelstva dne 11.12.2000.

                                                   
                                                          Ing. Josef Sedlák, místostarosta obce

5



Zpráva z     činnosti SDH Vavřinec.  

Sbor dobrovolných hasičů ve Vavřinci má v současné době 79 členů. Z toho asi 
třetina jsou žáci a dorostenci. Pravidelně se zúčastňují soutěží konaných jak v našem 
okrsku,  tak  i  po  celém okrese.  Díky dobrému vedení  mladých  vedoucích  dosahují 
výborných výsledků. 

Z finančních prostředků obecního úřadu byla zakoupena požární cisterna CAS 
25, která je ve velice dobrém stavu. Dále byla provedena oprava požární stříkačky  PPS 
12. Za tuhle pomoc obecnímu úřadu děkujeme. 

V letošním roce jsme provedli preventivní prohlídky v obci, které dopadly,  až 
na pár nedostatků, dobře.

Proběhlo také školení strojníků, velitelů a preventářů v Bořitově, jehož jsme se 
také zúčastnili.

Díky  příznivému  počasí  se  letos  hasičům  zdařila  i  tradiční  pouť,  po  níž 
následoval dvoudenní zájezd do Beskyd.  Za účasti jak členů SDH, tak i nečlenů se 
velice vyvedl.  V současné době proběhla v hasičce inventura a zazimování techniky. 
V prosinci,  pravděpodobně  30.  12.  2000,  se  uskuteční  výroční  valná  hromada,  na 
kterou jste samozřejmě všichni srdečně zváni.

Sbor dobrovolných hasičů přeje všem do nového roku a třetího tisíciletí hodně 
zdraví, štěstí a dobré pohody.

Výbor SDH Vavřinec

Zpráva z     činnosti TJ Vavřinec za rok 2000.  

Letošní rok začal pro naši TJ valnou hromadou, která se konala v lednu. Po té 
následovala  příprava  na  ples,  který  se  uskutečnil  v kulturním  domě  ve  Sloupě  za 
uspokojivé účasti. 

Pak už  byla  upřena  pozornost  na kopanou.  Příprava  začala  tradičně  v lednu. 
Protože mužstvo skončilo v tabulce poslední, sestoupilo do III. třídy. Tímto výsledkem 
jsme radost naším příznivcům neudělali. 

Dále  se  činnost  přesunula  na  park,  protože  obecní  rada  vybrala  za  nájemce 
parku,  na  letní  sezónu  v  r.  2000,  naši  TJ.  Nejdříve  byl  areál  parku  uklizen.  Dále 
proběhla montáž laviček, stolů a terén mezi stoly byl zavezen a srovnán zeminou. Do 
chladícího pultu  jsme nechali zhotovit nové zařízení hrazené částečně z rozpočtu obce. 

Dne 8. července proběhl tradiční turnaj v malé kopané, za účasti sedmi mužstev 
zvítězilo mužstvo ASK Blansko.

6



Po tradiční pouti všechno směřovalo k podzimní části dalšího ročníku kopané. 
S fotbalem ale bylo více problémů než se čekalo, které vyvrcholily odchodem trenéra 
od  „A”  mužstva.  Navíc  bylo  založeno  „B”  mužstvo.  U  „A”  mužstva  byl  příčinou 
většiny  problémů  přístup  některých  hráčů,  kdy  scházela  bojovnost,  ale  hlavně 
„fotbalové srdce”.
Po podzimní části skončila mužstva takto:

„A” mužstvo         13. místo
„B” mužstvo         12. místo
žáci                         9. místo

V listopadu se park zazimoval a předal Obú. Výbor TJ chce tímto poděkovat 
všem, kteří nám pomohli s prodejem v parku. Zabral jim nejen mnoho úsilí, ale hlavně 
času. Věříme, že občané byli spokojeni. 

Letos ještě proběhne valná hromada, a to v pátek 29. 12. 2000 v 18.00 hodin. 
Zveme tímto všechny členy na tuto poslední akci roku.

Závěrem výbor TJ děkuje všem, co nám jakkoli pomáhají a Obú Vavřinec za 
vstřícnou pomoc a přístup k aktivitám TJ.

 Plán činnosti na rok 2001:

- Turnaj v malé kopané – červenec (5. nebo 6. 7.) 2001
- Turnaj „žáků” v malé kopané – srpen 2001.

Všem příznivcům kopané přeji  veselé  vánoční  svátky, hodně zdravá a štěstí 
v roce 2001.

Zůstaňte nadále našimi příznivci.

           Antonín  Majtan,  předseda  TJ 
Vavřinec 

Zpráva z     činnosti ZO zdravotně postižených ve Vavřinci.  

Naše  ZO  zdravotně  postižených  se  zaměřuje  převážně  na  kulturní  činnost. 
Uspořádali  jsme  v letošním  roce  3  zájezdy.  V období  dovolených  jsme  uskutečnili 
nákupní zájezd do Hlinska, v září jsme byli v hospůdce U Surfu v Kotvrdovicích na 
hudebním večeru, který měl velký ohlas a nepokryli  jsme všechny zájemce. V říjnu 
jsme jeli do Telče a Dačic. Zájezd byl ukončen v nákupním středisku Obi Brno. Dle 
požadavků provedeme nákupní zájezd před Vánocemi do nákupních středisek v Brně. 
Pro  velký ohlas  návštěvy hospůdky U Surfu  v Kotvrdovicích  máme zajištěnu  další 

7



návštěvu v termínu 20. 2. 2001. Naši organizaci zastřešuje Okresní sdružení Blansko. 
Jeho  středisko  se  přestěhovalo  ze  Sadové  ulice  na  ulici  Boženy Němcové  č.  1  do 
budovy bývalého archívu, nyní se zde vydávají občanské průkazy a pasy. Budova je 
nad Územní vojenskou správou v Blansku. Starý název byl přejmenován na Centrum 
služeb zdravotně postižených.

Rok ukončíme tradičně v hotelu  Broušek ve Sloupě.  Při této výroční  schůzi 
bude volen nový výbor, a proto věřím, že bude činnost naší organizace pokračovat tak 
jako doposud a nový výbor přinese do činnosti organizace nové síly a nápady.

Jelikož je tento zpravodaj letos poslední, přeji Vám všem klidné vánoční svátky 
a do roku 2001 pevné zdraví.

      Miroslav Ditrich, předseda ZO zdravotně postižených Vavřinec

     

Z činnosti Technických sportů Vavřinec.

 Základní  organizace  technických  sportů  ve  Vavřinci  se  již  tradičně  věnuje 
zejména práci s mládeží. Tato práce je zaměřena na tři oblasti - poznávání a ochrana 
přírody, branné sporty a technická výchova v modelářském kroužku.

 Činnost v roce 2000 jsme zahájili  pořádáním tradičních ostatků. Po průvodu 
masek jsme se bavili  při  hudebním doprovodu pana Karla Nesrsty.  Po dvaceti  pěti 
letech jsme se pokusili  obnovit tradici pochovávání basy. Zejména pro mládež bylo 
toto  vystoupení  překvapení  a  všichni  přítomní  se  dobře  bavili.  Týden  po ostatkách 
proběhlo v místnosti OA Suchdol posezení s jeskyňáři ze skupin 6-17 Topas a 6-25 
Pustý  žleb.  Vyprávění  o  bádání  a  ochraně  jeskyní,  o  zahraničních  exkurzích  bylo 
provázeno  promítáním  diapozitivů.  Na  tomto  večeru  byla  také  představena  nová 
monografie  o Amatérské jeskyni,  na které se nemalou měrou podíleli  také přítomní 
speleologové. Zimního období jsme využili také pro uspořádání školení řidičů amatérů. 
Toto školení se setkává s velkým ohlasem zejména díky poutavému přednesu lektora 
Josefa Pořízka. Po celou zimní sezónu byl v provozu vlek u Zdubiny.  Lyžování  na 
tomto  svahu  využívají  zejména  vavřinecké  děti,  ale  zejména  o  nedělích  se  zde 
rekreovala celá řada dospělých nejen z naší vesnice.

 Jaro jsme již po dvanácté uvítali úklidem divokých skládek odpadů. Území, na 
kterém  pořádek  s  dětmi  provádíme,  začíná  na  Suchdolské  skale,  pokračuje  kolem 
Vavřince směrem ke Kněží hoře i Pustému žlebu. Za vesnicí sbíráme odpadky podél 
státní silnice směrem k Veselici i Sloupu až na rozcestí u kamenolomu. Dále uklízíme 
odpadky v Pustém žlebu od hotelu Broušek až k Salmové stezce na Macochu. Úklid se 
týká také žlebových strání  a  žlíbků na pravé žlebové stráni.  Firma SELIO Blansko 
nabídla  v  tomto  roce  bezplatný  odvoz  a  likvidaci  odpadků  sesbíraných  při  tomto 
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úklidu. Letos poprvé  se  k naší  iniciativě  přidali  také  občané  z  Veselice, Suchdolu 
a  Nových  Dvorů.  V  květnu  jsme  uspořádali  jarní  kolo  branného závodu.  Poslední 
květnové sobota byla věnována oslavám Dne dětí. Od rána probíhala na hřišti soutěž 
mladých hasičů a odpoledne se děti zúčastnily zábavných soutěží.

 Léto  bývá  v  naší  organizaci  ve   znamení  tábora,  který  se  koná  v  areálu 
u  Zdubiny.  Tentokrát  jsme  při  táboře  navštívili   zámek  a  hrad  v  Boskovicích. 
Seznámení s historií  bylo doprovázeno divadelní ukázkou se soubojem. Děti si také 
mohly zahrát na klavír v hudebním salónku boskovického zámku. Zážitky z hradu byly 
umocněny procházkou z Boskovic až do tábora cestou přes kopec Babylón a Kuničky. 
Součástí tábora byl branný závod, stezka odvahy, polní kuchyně a řada dalších nových 
zážitků pro malé táborníky. Potěšením je, že první tábor se konal před dvaceti lety a na 
tom letošním táboře se účastnily nové děti. Tentokrát již to byly děti, jejichž rodiče byli 
na prvních táborech v roce 1980 až 1983.

 Podzim je ve znamení draků. Tentokrát byly dobré větrné podmínky, a tak se 
nebe pokrylo různými výtvory v pestrých barvách. Největší radost měly děti z draků, 
které  si  zhotovily  společně  se svými rodiči.  Po  drakiádě děti  poseděly u táboráku. 
V  říjnu  proběhlo  podzimní  kolo  branného  závodu.  Také  podzim  jsme  věnovali 
zvelebování přírody. Vykáceli jsme nemocné stromy kolem cesty od Černého kříže do 
Čtvrtí. Na  místa starých stromů jsme vysadili celkem třicet nových ovocných stromů. 
S  příchodem  podzimu  začíná  pracovat  modelářský  kroužek,  ve  kterém  se  děti  učí 
technickým  dovednostem  při  stavbě modelů letadel a lodí. Kroužek se od jara schází 
v  nové  klubovně,  která  se  nachází   v  budově  Mateřské  školy.  Oproti  prostorám 
v „Židovně" je velkou výhodou ústřední topení a sociální zařízení v blízkosti klubovny.

 Na závěr  této  roční  bilance  nám dovolte,  abychom vás  pozvali  na  tradiční 
soutěž o přeborníka obce ve střelbě ze vzduchovky, která proběhne 16. prosince 2000 
ve společenské místnosti. Soutěž bude probíhat od 14 do 17 hod. V 17.00 hodin začne 
výroční členská schůze naší organizace.

 Výbor ZO TS Vavřinec

Informace o vycházkách po zaniklých osadách. 

Občanský  aktiv  Veselice  v letošním  roce  zorganizoval  2  vycházky  do  míst 
zaniklých  osad  v okolí  obce.  První  se  uskutečnila  v červenci  a  jejím  cílem  byly 
především  pozůstatky  po  zaniklé  osadě  Bezděčice,  které  se dochovaly v lokalitě 
„U  Bezdičky”,  nacházející  se  jihozápadně  od  Veselice  při  hranici  s katastrálním 
územím Obůrka a Horní Lhota. Existence osady je popisována v publikaci „Výsledky 
výzkumu zaniklých středověkých osad a jejich plužin”, jejímž autorem je prof. MUDr. 
Ervín Černý – Křetínský,  DrSc.. Za zmínku stojí,  že tento lékař, specialista v oboru 
ORL,  badatel,  malíř  atd.  spolupracoval  i  s panem  Robertem  Sedlákem  z Veselice, 
bývalým  kronikářem  naší  sloučené  obce.  Jmenovaný  Ervín  Černý,  který  zaniklou 
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osadu objevil v roce 1975, v brožuře popisuje výsledky svého výzkumu, informaci o 
prvních  zmínkách  v historických  pramenech  a  objevené  pozůstatky  zaznamenal  i 
v mapce,  kterou dále přetiskujeme.  Účastníci  vycházky dále pokračovali  hlubokými 
hvozdy  nacházejícími  se  na  rozhraní  veselského  a  hornolhotského  katastru,  podél 
potoka Sloupečník, mající svůj počátek v lokalitě „Zdálky”, západně od Vavřince. Poté 
se dostali až nad Horní Lhotu s výhledem severozápadně od Blanska na vesnice ležící 
v této části Boskovské brázdy.  Trasa této vlastivědné vycházky pokračovala dále po 
zeleně značené turistické cestě směrem na Petrovice. Pod Petrovicemi u další zaniklé 
středověké  osady Podolí  účastníci  absolvovali  prohlídku  pozůstatků  vodního  mlýna 
nacházejícího se v těsném sousedství hráze rybníka. Poté se opět dostali na veselský 
katastr a pokračovali směrem do lokality „Žemla”. Celý úsek vycházky, od rybníka až 
na „Žemlu”, byl pro účastníky, především z řad mládeže, koncipován jako vědomostní 
soutěž,  zakončená hledáním pokladu.  Paradoxem bylo,  že  poklad  nalezla  nejmladší 
účastnice vycházky. Pak už následoval poslední úsek vycházky směrem na „Skalu” nad 
Veselicí, kde byla vycházka, které se zúčastnilo cca  20 občanů, zakončena opékáním 
párků.            

Další  vycházka,  které  se  zúčastnil  zhruba stejný počet,  bylo  hledání  zaniklé 
osady Neradice. Její pozůstatky se nacházejí jižně od Veselice při cestě z Obůrky na 
Nové Dvory. Jsou méně zřetelné, ale výsledky výzkumu jsou rovněž publikovány ve 
výše  uvedené  publikaci.  Trasa  vycházky  dále  pokračovala  po  uvedené  cestě 
s návštěvou přícestníku zbudovaného v lipové aleji na Nových Dvorech. Dále účastníci 
vycházky   pokračovali  směrem  do   lokality   „Peklo”  –  žleb mezi  Novými  Dvory 
a  Suchdolem,  směřující  do  Pustého  žlebu.  V horní  části  „Pekla”  provedli  obhlídku 
vstupu do Němcových jeskyní a pokračovali okolo závrtu „U hrušky”, přes Suchdol, do 
Veselice. 

Závěrem lze konstatovat, že obě vycházky se vydařily.  Potěšitelný byl zájem 
mládeže  a  čtenářům  tohoto  příspěvku  nechť  je  třeba  návodem  k uskutečnění 
samostatné vycházky po pamětihodnostech v okolí našich obcí.  

OA Veselice

Zpráva oddílu stolního tenisu STSČ Veselice.

Po  úspěchu  v loňské  sezóně,  v níž  hráči  stolního  tenisu  obsadili  3.  místo 
v soutěži okresního přeboru II., přihlásil se náš oddíl do dalšího ročníku se zahájením 
15.10.2000 a ukončením v březnu 2001. Systém soutěže, které se zúčastní 12 družstev 
je dvoukolový, přičemž po prvním kole, kdy se utká každý s každým, budou účastníci 
rozděleni  na  prvních  šest  bojujících  o  postup  do  vyšší  soutěže  a  zbývajících  šest 
hrajících o udržení.

V letní přestávce byly zakoupeny z prostředků STSČ nové rakety na stolní tenis 
a také bylo nutno zakoupit nové sady míčků v souvislosti s novým pravidlem, podle 
něhož je průměr míčku o 2 mm větší. V přípravě na novou sezónu hráli hráči tenis, 
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před zahájením soutěže odehráli přátelské utkání s Babylonem Němčice a pravidelně 
2x týdně, v úterý a ve čtvrtek, je trénink. Sestava týmu zůstala stejná jako v minulé 
sezóně,  tzn.  Jan Skoták,  Josef Straka,  Josef Jarůšek,  Pavel Stloukal,   Luboš Hruška 
a Jan Ďugoš.

Začátek soutěže byl poznamenán neúčastí jedné z opor týmu Pavla Stloukala, 
který  byl  5  týdnů  na  montáži  v Norsku.  Přesto  se  družstvu  podařilo  zvýšenou 
bojovností  a  soustředěností  uhrát  dvě  remizy  s Boskovicemi  a  Adamovem,  dvě 
vítězství  se  Sokolem  Vysočany  a  Petrovicemi.  V zatím  posledním  utkání  v sobotu 
25.listopadu jsme zvítězili nad jedním z favoritů soutěže Sokolem Vanovice   10 : 8. 
Jedinou  porážku   utrpělo  družstvo  už  ve  2.kole  ve Voděradech a s bilancí 3 výhry, 
2 remizy a 1 porážka jsou naši hráči zatím na 3. – 4. místě tabulky.

Do konce letošního roku zbývá sehrát ještě 2 soutěžní utkání a také 2 okresní 
turnaje  v  Blansku a v Šošůvce. Cílem oddílu je samozřejmě účast v první šestce a boj 
o postup do okresního přeboru I.

V průběhu vánočních svátků uspořádá STSČ Veselice tradiční „Vánoční turnaj 
ve stolním tenisu o přeborníka sloučených obcí”. V letošním roce bude turnaj rozdělen 
na registrované a neregistrované hráče a samostatně turnaj pro děti.  Termíny budou 
včas oznámeny a věříme opět v hojnou  účast ve všech kategoriích.

   Josef Straka za oddíl stolního tenisu při ZO STSČ Veselice

Vánoční strom ve Veselici.

Z podnětu  Občanského  aktivu  Veselice  došlo  k obnovení  tradice  stavění 
vánočního stromu na návsi. Tradici, která měla v obci počátky těsně po ukončení II. 
světové války a která neměla dlouhého trvání. Za finančního přispění místního SDH, 
ZO  STSČ  a  OA  byla   zakoupena  souprava  k osvětlení  stromu  a  za  místo  k jeho 
umístění bylo vybráno prostranství po odstraněném domě čp.13. V záměru OA je do 
uvedené lokality umístit živý vánoční strom, který bude v příštím roce vysazen v rámci 
provedení výsadby veřejné zeleně, která by měla lokalitu vhodně doplnit. 

Letošní  vánoční  strom byl  slavnostně  rozsvícen  v sobotu  2.prosince  v  18.00 
hodin. Stalo se tak za hojné účasti občanů a akce byla zpestřena ohňostrojem. Přestože 
počasí akci moc nepřálo, byla účast spoluobčanů tou největší odměnou za vynaloženou 
práci. Do příštího období si OA dává za cíl i pořádání veřejných dobročinných sbírek, 
organizovaných v souvislosti s rozsvěcováním vánočního stromu. 

OA Veselice 
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Zpráva o akcích realizovaných v     Suchdole v     roce 2000.  

V rámci Programu obnovy venkova, schváleného zastupitelstvem obce, se na 
jaře zahájily práce na odvodnění komunikace na návsi a u kapličky. Současně byly 
započaty práce na obnově opěrné zdi doplněné o nové zábradlí a terénní úpravy před 
hasičskou zbrojnicí spojenou se zpevněním a úpravou prostranství u rybníka. Následně 
byla  v červnu  zahájena  oprava  kapličky,  která  zahrnovala  opravu  věže,  její 
oplechování, nové vnější i vnitřní omítky včetně položení nové dlažby. V rámci této 
opravy  byl  na  věži  instalován  nový  měděný   kříž   a  čelní  fasáda  byla  doplněna 
o keramickou plastiku sv. Anny. Oba tyto nádherné předměty, které v současnosti tvoří 
dominantu  kapličky,  byly  zhotoveny  místním  občanem,  ak.  sochařem  Romanem 
Wenzelem,  jako dar občanům Suchdola. Opraven  a přemístěn byl rovněž kříž u kaple 
a celý prostor byl nasvícen. Tímto byla dovršena první etapa úpravy návsi, která by 
měla dále pokračovat v následujících letech. 

Velmi aktivní byli po celý rok místní  hasiči, kteří se zasloužili  o uspořádání 
několika výletů pro děti a rodiče do blízkého okolí zaměřených na návštěvy jeskyní 
Moravského krasu. Dále pak uspořádání zábavného odpoledne ke Dni dětí,  zajištění 
ukázky z výcviku služebních psů Policie ČR, cyklistické závody atd. Do konce roku je 
plánována ještě vánoční besídka spojená s turnajem ve stolním tenise.

Díky  aktivitě  suchdolských  hasičů  dochází  k obnovení  tradice  masopustních 
průvodů masek obcí, který se setkal s příznivým ohlasem.

Obnovenou  tradicí  se  rovněž  stalo  konání  místní  Svatoanenské  pouti 
v Suchdole. Letošní pouť se již konala v upraveném areálu u místní hasičské zbrojnice, 
kde  díky  provedení  terénních  úprav  vznikl  velmi  důstojný   areál, kde se již konaly 
i taneční zábavy.

K tradičním podzimním akcím hasičů patří i návštěva vinného sklepa, která se 
konala i letos.

V současné  době  se  hasiči  rovněž  pustili  do  rekonstrukce  starého  dětského 
hřiště, které chtějí dokončit v příštím roce.

Vzhledem k tomu, že nelze vyjmenovat jmenovitě všechny, kdo se v tomto roce 
zasloužili o zvelebení Suchdola, chtěla bych této příležitosti využít k poděkování všem 
občanům,  kteří se na výše uvedených i neuvedených akcích účastnili, za jejich ochotu 
a spolupráci. Věřím, že se nám i v nadcházejícím roce společně podaří dále zvelebovat 
naši obec ke spokojenosti nás všech.

                                                                           
        Eva Svobodová, OA Suchdol
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Jak prožívají děti v     Mateřké škole Vavřinec konec tisíciletí?  

Tak,  jak  děti  potřebují.  V radostné  a  veselé  náladě  se  spoustou  aktivních 
činností  výtvarných,     hudebních,    pracovních,    pohybových,    dramatizačních, 
poznávacích  a jiných.  Nyní   prožívají   období  těšení  se  na  vánoční svátky.  Aby 
bylo   poutavé   a  zajímavé,  zhotovili  jsme  pro  děti  velký  nástěnný  ADVENTNÍ 
kalendář.  Každý  den  si  děti  spolu  s paní   učitelkou  utrhnou  z kalendáře  a  rozbalí 
překvapení, o které se vzájemně podělí. Až zbude poslední balíček, jsou VÁNOCE za 
dveřmi.

Ještě nás však čeká MIKULÁŠ. Nejenže budeme vyrábět různé čerty, Mikuláše 
i andílky, ale vydáme se s dětmi na návštěvu do Mateřské školy Žďár, kde mimo jiné 
shlédneme divadelní představení „Jak kočička a pejsek slavili Mikuláše”.

Připravujeme  také  besídku  pro  děti  s programem  pod  stromečkem,  dárečky, 
pohoštěním. Velkým společným dárkem pro děti bude video (zatím je to tajemství!), 
zakoupené z prostředků obecního úřadu v rámci rozpočtu na letošní rok.

Tím prosincové události  v naší  školce nekončí.  19.  prosince  pořádáme spolu 
s MŠ Šošůvka, Sloup a Žďár zájezd dětí na hudební vystoupení brněnského souboru 
TETINY.  Tentokrát  s tématem  „Tetiny  o  zimě”.  Hudební  pořad  bude  v Blansku 
v kinosále. 

Nejen  v předvánočním  čase  je  život  dětí  v Mateřské  škole  Vavřinec  pestrý, 
zajímavý, činorodý, pohodový a šťastný. Ohlédneme-li se zpět k podzimu, toto období 
prožité  v naší   školce  přineslo  dětem opět  spoustu  kulturních  zážitků  a  estetických 
dojmů. Vyjeli jsme si do Brna na setkání s Michalem Nesvadbou a jeho ŠOU. Dokonce 
jsme se s ním na jevišti i vyfotografovali.

Navštívili  jsme divadlo v Brně s pohádkou „O pejskovi a kočičce” v klasické 
podobě. Zájezdové akce konáme společně s mateřskými  školami v obvodu z důvodů 
nižších finančních nákladů na cestovné. 

Je třeba se zmínit o tom, co dělá naše mateřská škola též pro zdravý tělesný 
rozvoj dětí. Pravidelně jezdíme 1x týdně s dětmi na předplavecký výcvik do bazénu ZŠ 
Sloup. Přesto, že máme dobré tělovýchovné vybavení, pro cvičení dětí byly zakoupeny 
a instalovány ribstoly. Třída je upravena tak, aby celá jedna část byla po celý den dětmi 
využívána  ke  cvičení.  Je  zde  švédská  bedna,  trampolína,  průlezka  se  skluzavkou, 
kladina, žíněnky nebo gymnastický koberec, aj. 

Každodenních     vycházek     využíváme     nejen   k      poznávání přírody,   ale 
i pohybovému vyžití dětí na hřišti, u lesa, na skalce, na louce a u potoka. V přírodě 
získávají děti kromě poznatků i vztah k rodnému místu. 

Na školní zahradě jsou nově zhotovena sedátka na kolotoči, skluzavce, opravena 
vodovodní zařízení, nátěry průlezek a jiného vybavení.

Hovoříme-li o zdraví dětí, lze říci, že v letošním roce je nemocnost dětí menší 
než loni. Vyjímkou je výskyt planých neštovic.
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K podpoře  zdraví  patří  správná výživa,  které  je  v naší  škole  věnována velká 
pozornost. Je 2x denně zařazováno ovoce nebo zelenina,  pravidelně mléčné výrobky, 
luštěniny,  ryby,  nápoje  obohacené  vitaminy a  jódem,  výrobky zdravé výživy firem 
BIOMEDICA, BONNO Tišnov a MÜSLI Úsovsko. Je zaveden pitný režim pro děti, 
mohou se kdykoliv během dne dle chuti a potřeby napít. 

Vaříme i nadále pro místní občany, obědy připravuje kuchařka do nosičů.

Mateřská škola žije událostmi v obci. Účastnili jsme se vítání občánků.

PŘEJEME  NAŠIM  DĚTEM  A  VŠEM  SPOLUOBČANUM  DO  NOVÉHO 
TISÍCILETÍ TO, CO NEJVÍC POTŘEBUJEME – ZDRAVÍ,

                 TO, CO STÁLE HLEDÁME – ŠTĚSTÍ,

                 A TO, BEZ ČEHO SE NEOBEJDEME – LÁSKU.

Za zaměstnance MŠ Vavřinec Jana Sotolářová, ředitelka

Informace o možnosti zakoupení rybářského lístku.

Oznamujeme  občanům,  hlavně  rybářům,  že  si  na  Obú  ve  Vavřinci  mohou 
zakoupit roční, tříleté a dětské rybářské lístky.

Správní poplatek za vydání rybářského lístku činí u:  
- ročního                 50 Kč
- tříletého 100 Kč
- mládeži do 15 let 20 Kč

Jana Přikrylová, účetní obce
Víte, že…….

• předchůdcem  současných  Vánoc,  jako  státem  uznávaný  svátek,  se  slavily 
v Řecku a v antickém Římě tzv. kalendy

• narození  Krista  bylo  poprvé  umístěno  do  vánočních  svátků  až  v roce  336 
našeho letopočtu. Do té doby i v křesťanských zemích převládala tradice oslav 
Slunovratu

• vánoční stromek vymyslely děti z Alsaska při divadelní hře v 16. století
• u nás byl první veřejný vánoční strom postaven v Plzni v roce 1925
• vánoční  stromky  v domácnostech  se  objevily  u  nás  až  v minulém  století 

v bohatých měšťanských rodinách
• tradice vánočních koled pochází ze středověku, kdy původně chodili koledovat 

učitelé se svými žáky
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• píseň   „Tichá noc“  složil  v  roce  1818  farář   Joseph Mohr  z   Oberndorfu 
u Salcburku     

Pozvánka na zasedání Zastupitelstva obce Vavřinec.

Rada obce Vavřinec zve všechny spoluobčany na zasedání zastupitelstva obce, 
které se uskuteční v pondělí, dne 11. prosince 2000, ve společenské místnosti v budově 
OA  Suchdol.  Začátek  zasedání  je  v  17.00  hodin  a  rada  obce  předkládá  k jednání 
následující program:

1. Zahájení

2. Zpráva z jednání rady obce 

3. Zpráva o hospodaření obce za uplynulé období roku 2000

4. Zpráva o činnosti finanční komise

5. Zpráva o inventarizaci majetku obce 

6. Schválení plánu práce rady obce a zastupitelstva obce na rok 2001

7. Zhodnocení hlavních úkolů za rok 2000

8. Návrh hlavních úkolů na rok 2001

9. Různé 

10.   Usnesení 

11.   Závěr

* * *
Informační zpravodaj Obecního úřadu sloučených obcí

Vavřinec – Veselice - Suchdol - Nové Dvory
Vychází nepravidelně dle potřeb Obú Vavřinec

Toto číslo bylo dáno do tisku 5.12.2000
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